
 
 
 

27. juli 2021 

I medfør af § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvad agter Naalakkersuisut at foretage sig omkring indhandlingsanlægget i Kuummiut? 

2. Hvad agter Naalakkersuisut at foretage sig omkring fiskernes manglende indtjeningsmuligheder og 

dermed manglende mulighed for at betale deres regninger? 

3. Hvilken planer har Naalakkersuisut i tilfælde af ejernes lukning af Østgrønlands eneste 

indhandlingsanlæg? 

4. Har Naalakkersuisut planer om indsættelse af et indhandlingsskib i Østgrønland? 

5. I tilfælde af indsættelse af et indhandlingsskib, hvor mange tons fisk skal der som minimum 

indhandles dagligt? 

(Inatsisartutmedlem Mala Høy Kúko, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Der er nu gået 1 måned siden lukning af Kuummiuts eneste indhandlingsanlæg. Fejl i elinstallationen var 

blandt årsagerne til nedlukningen dengang. Udbedring af fejlen skulle for længst have medvirket til 

genåbningen, således at fiskeindhandlingen kunne starte igen. Men genåbningen venter på sig, da der ikke 

er opnået forståelse mellem Naalakkersuisut og ejerne af indhandlingsanlægget. 

Såfremt indhandlingsanlægget ikke genåbnes, vil fiskeriet, der ellers startede lovende, ikke komme i gang, 

hvor fiskerne kommer bagud med deres regninger til lån for motorer og spil samt bolig, el og mange andre 

ting, hvor deres eneste alternativ bliver at bede om hjælp fra kommunen. Mange kan risikere at få lukket ned 

for elforsyning, udsættelse af deres bolig og deres børn vil sulte. Fangerne og fiskerne vil dermed gå i stå 

uden nogen former for indtjening. 

Jeg forventer at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


